
5. schůze KM ŠSPK 

forma: online 

termín: sobota 28. prosince 2024 od 20:00 

přítomní: Kopřiva, Nový, Hrdlička, Nováček, Petr, Truksa 

nepřítomní: Bartoníček, Štaif 

hosté: Sunek 

přílohy: program, výsledky hlasování 

 

Program 

1) Úvodní slovo předsedy 

2) Schválení, popř. doplnění programu 

3) Doplnění hráčů na mistrovských akcích (informativně) 

4) Obecná pravidla pro soutěže řízené KM ŠSPK (drobná aktualizace) 

5) Listina talentů 2025 

6) Zpráva o činnosti KM ŠSPK za rok 2024 

7) Projekt KTCM 2025 

8) Rozpočet KM ŠSPK na rok 2025 

9) Dotace za rok 2024 a plán na rok 2025 

10) Zprávy 

a) z oddílů 

b) z VV ŠSPK 

c) z RK ŠSPK 

11) Diskuse 

12) Závěr 

Zápis 

KM ŠSPK se sešla netradičně v sobotu, protože moc volných termínů nebylo. Martin Kopřiva 

shrnul, že veškeré materiály byly zaslány všem členům KM včas, s výjimkou dokumentů 

týkajících se KTCM (návrh ve skupině Hrdlička, Kopřiva, Nováček se mírně zadrhl a byl poslán 

teprve den před schůzí). Proto bude se možné k dokumentům (rozpočet KTCM, rozložení 

skupin na rok 2025) vrátit i na začátku roku 2025. Program schválen beze změny. 

V bodu 2 Martin Kopřiva informoval o tom, že řada postoupivších hráčů na některou 

z podzimních mistrovských akcí nakonec nejela, a proto byli osloveni náhradníci. V některých 

případech se nicméně žádný náhradník nenašel. Rovněž naši hráči obdrželi několik divokých 

karet, v jednom případě náš hráč turnaj dosudil. Níže, v následujících dvou odstavcích, je 

uveden přehled změn oproti „plánu“ na říjnových a listopadových akcích. 



Na Polofinále juniorů se dostal i Miroslav Jandečka (Sokol Domažlice). Na Polofinále juniorek 

hrála pouze jedna hráčka, a to Denisa Dominiková (Sokol Domažlice), která na akci řádně 

postoupila z Krajského přeboru juniorů. Bohužel se ale nezúčastnila Sibyla Řezníčková (ŠK 

Tachov), která měla přímý postup, ani se nám nepřihlásila žádná další hráčka, kterou bychom 

mohli nominovat (KP totiž hrála jen Denisa). Osloveny byly nejlepší aktivní juniorky a dívky, leč 

buď nereagovaly, nebo zájem neměly. Větší absence byly rovněž na MČ do deseti let. Turnaje 

se nezúčastnil Antonín Bejvl (TJ Sokol Plzeň-Letná), ačkoliv měl přímý postup. Rovněž nehrál 

ani Dominik Tomeš (ŠK Sokol Klatovy). Do turnaje se naopak dostal Matěj Janoušek (ŠK Líně). 

Bohužel ačkoliv ještě pro Plzeňský kraj zbyla nějaká volná místa, nepodařilo se je obsadit, a to 

ani přes výzvu na hromadný adresář KM ŠSPK (nejprve byla provedena tradiční volba 

náhradníků, a to v pořadí, v jakém se umístili na příslušném KP). 

Velké změny se udály na MČ do šestnácti let. V kategorii do šestnácti let se do turnaje na 

poslední chvíli dostal Jan Křivka (TJ Sokol Plzeň-Letná), který turnaj dosudil. V kategorii 

čtrnáctiletých nestartovali Matěj Křivka a Makar Honcharov, oba totiž mají přímý postup až na 

MČR 2025. Účast ale dále odmítl Daniel Kreuzman (ŠK Sokol Klatovy), toho nahradil první 

náhradník z KP Šimon Kovanda (ŠK Tachov). Štěstí se ale usmálo na další hráče v pořadí KP, a 

to na Davida Halmeše (ŠK Dvorec) a Víta Šneberka (TJ Sokol Plzeň-Letná), kteří nahradili Matěje 

a Makara. V turnaji rovněž startoval Tomáš Zelenka (TJ Sokol Plzeň-Letná), který má přímý 

postup na MČR v kategorii H12. A pojďme ještě do kategorie dvanáctiletých. Turnaj kromě 

výše uvedeného Tomáše nehrál ještě Jan Tomeš (ŠK Sokol Klatovy) a ani Petr Střihavka, jakožto 

krajský přeborník do deseti let. Zde jsme ale byli v nahrazování stoprocentně úspěšní. Za 

Honzu startoval Yevhen Strazhnyk (ŠK 64 Plzeň), který se do turnaje dostal díky omluvenkám 

lépe umístěných z krajského přeboru. Náhradníkem za Petra (r. n. 2015 a ml.) se stal Matěj 

Janoušek (ŠK Líně). A posledním, kdo se dostal do turnaje, byl Jakub Jenč (ŠK Líně). 

Dále Martin Kopřiva informoval o drobné úpravě dokumentu Pravidla pro soutěže řízené KM 

ŠSPK na sezonu 24/25. Podotkl, že se jedná pouze o kosmetickou úpravu, která neovlivní žádné 

celkové výsledky. Jde o změnu v zadávání pomocných hodnocení ve Swiss-Manageru, který se 

neustále obměňuje. Nové nastavení pomocných hodnocení je vyobrazeno níže u příslušného 

hlasování. Zpracováním změny v dokumentu byl pověřen Martin Kopřiva. 

EDIT: Drobný rozdíl mezi těmito nastaveními je v tom, že se jinak počítá Buchholz v případě 

lichého počtu účastníků ve švýcarském systému (nově se jedná o klasický součet, který již 

nezohledňuje to, zda dotyčný nebo jeho soupeř měli v průběhu turnaje volno). Vzhledem 

k tomu, že se TŠN s novým nastavením již rozehrály, nedojde v tomto seriálu k žádným 

úpravám. Změny nenastanou ani v seriálu Velká cena Plzeňského kraje, jelikož v obou 

odehraných turnajích v openu startoval sudý počet hráčů. 

Dalším bodem byla Listina talentů, nejprve jsme se věnovali jednotlivým kritériím. Martin 

Kopřiva prohlásil, že jsou dle jeho názoru v principu nastavena dobře, ale mezi kritérii mu chybí 

určité umístění na MČR v rapidu, což je významná republiková akce. Dosud kritéria obsahovala 

pouze umístění na MČ a MČR ve vážném tempu. Přítomní členové souhlasili; po diskusi tedy 

přidáno kritérium umístění do 8. (resp. 5.) místa včetně na MČR v rapidu v kategoriích H10, 

H12 a H14 (resp. D10, D12 a D14) za poslední dva roky. 



Karel Nováček dále připomínkoval tvrdé kritérium mezi osmiletými (na MČ a MČR do osmi let); 

dosud bylo kritérium nastaveno do 3. místa včetně, po diskusi bylo toto kritérium rozvolněno 

následovně: umístění do 8. (resp. 3.) místa včetně na Mistrovství Čech do osmi let v kategorii 

H8 (resp. D8) za poslední dva roky a umístění do 20. (resp. 5.) místa včetně na Mistrovství České 

republiky v kategorii H8 (resp. D8) za poslední dva roky. Tím by mělo dojít k jakémusi vyrovnání 

poměrů mezi chlapci a děvčaty a především mezi poměry mezi vyššími kategoriemi a kategorií 

do osmi let (například MČR do osmi let je pro chlapce otevřené, MČR do deseti let už ne). 

Následovala krátká diskuze, zda nová kritéria použít (zapracovat) již pro tvorbu Listiny talentů 

na rok 2025. Vzhledem k tomu, že kritérium z rozhodnutí KM stále zůstává, lze použít tato 

kritéria již pro tento rok (v opačném případě bychom ta stejná jména dosadit právě z tohoto 

kritéria). Poslední diskuse k tomuto bodu se týkala právě kritéria z rozhodnutí KM ŠSPK. Po 

diskusi byli do Listiny talentů rovněž zařazeni Dominik Kříž, Vít Bludský a Denisa Dominiková. 

Seznam zařazených skýtá 26 jmen, a to (řazeno dle roku narození a dle abecedy): Dominik Kříž, 

Andy Oliberius, Eva Tykalová, Dominik Tomeš, Antonín Bejvl, Petr Střihavka, Barbora Tykalová, 

Václav Koutecký, Lukáš Křivka, Jan Tomeš, Tomáš Zelenka, Makar Honcharov, Eliška 

Janoušková, Matěj Křivka, Anežka Nová, Adam Rudlof, Viktoriia Strazhnyk, Hynek Bludský, Vít 

Bludský, Jakub Ježek, Matyáš Roubal, Jan Váňa, Denisa Dominiková, Marek Janouš, Artem 

Mametev a Vít Vilímek. 

EDIT: Martin Kopřiva v e-mailové korespondenci navrhl níže popsaný systém vyplácení 

odměn. Karel Nováček měl k systému výhrady a navrhl ponechat stávající systém. V hlasování 

(viz příloha) nakonec uspěl tento nový systém. V průměru zřejmě dojde k navýšení odměn. 

Snahou je rovněž motivovat hráče k co největší účasti na krajských akcích. 

• pro všechny hráče: 350 Kč + startovné na až všech čtyřech Velkých cenách Plzeňského 

kraje zdarma, tj. až 750 Kč, (bude-li to pro hráče výhodné); 

• pro hráče s ELO FIDE k 1. lednu 2025 aspoň 1800 (resp. 1700 pro dívky): 550 Kč. 

Příklad 1: hráč s ELO FIDE 1950, který odehraje tři Velké ceny, získá celkovou podporu 

650 Kč. 

Příklad 2: dívka s ELO FIDE 1750, která neodehraje žádnou Velkou cenu, obdrží 

celkovou podporu 550 Kč. 

Příklad 3: hráč s ELO FIDE 1600, který neodehraje žádnou Velkou cenu, získá celkovou 

podporu 350 Kč. 

Příklad 4: hráč s ELO FIDE 1600, který odehraje jednu Velkou cenu, získá celkovou 

podporu 450 Kč. 

Technicky bude výše uvedené probíhat tak, že příslušný hráč na Velké ceně klasicky 

zaplatí startovné, a pověřená osoba tento fakt zaznamená do tabulky. Na konci roku 

bude příslušnému hráči vyplacena pověřenou osobou odpovídající částka. I nadále 

bude třeba na zbývající částku zaslat doklad o zaplacení nebo fakturu z nějakého 

šachového turnaje hraného vážným tempem nebo z nákupu šachové literatury apod. 

Jedná se o čtyři Velké ceny, které proběhnou v roce 2025. 



Zpráva o činnosti: Martin Kopřiva dále představil Zprávu o činnosti KM ŠSPK za rok 2024. 

Vypíchl sportovní úspěchy jednotlivců a družstev, shrnul činnost KM ŠSPK za poslední rok, 

zrekapituloval získané dotace a představil finanční přehled za rok 2024 (viz Zpráva o činnosti). 

V plánu byl deficit 50 000 Kč, nakonec se utratilo („jen“) 48 090 Kč (ačkoliv se například 

doplácelo pořadatelství líňského tábora, s čímž se v rozpočtu nepočítalo). Celkový výsledek je 

tak o 1 910 Kč lepší, než se očekávalo. KM ŠSPK tak opět oproti plánu něco ušetřila (jen v roce 

2022 byl odhad zcela v rovnováze). 

Následující tři body šly při jednom. Martin Kopřiva navrhl rozpočet KM ŠSPK, kterou doplnil o 

návrh rozpočtu KTCM od Václava Hrdličky. Prezence návrhů. Dan Nový pohovořil o dotacích. 

Dotace na Magistrát města Plzně na online přednášky: nepodáno, změnili termín. Zbývá žádat 

na městě v jiných oblastech, případně na obvodu. Dan ujistil, že je více než reálná šance uspět 

v aspoň jednom projektu (10 000 Kč). Cílem bude podat projekty tři. Karel Nováček navrhl 

mírně navýšit podporu jednotlivých, především jednodenních turnajů – odsouhlaseno. 

Největší změny tak přináší KTCM. Koordinátor projektu Václav Hrdlička navrhl rozdělení do 

čtyř skupin, což lépe odpovídá rozvržení jednotlivých hráčů, a dá šanci dalším mladým a 

talentovaným. Další změnou je naopak zrušení příspěvků pro pořadatele letních a 

příměstských táborů, a to z toho důvodu, že se jedná o soukromou akci, kde příslušný 

příspěvek nehraje žádnou větší roli, více pak samozřejmě v návrhu rozpočtu. 

A na závěr i návrh na rozdělení do jednotlivých skupin KTCM (hráči jsou seřazeni abecedně): 

A – Denisa Dominiková, Makar Honcharov, Jakub Ježek, Matěj Křivka, Matyáš Roubal, Adam 

Rudlof a Jakub Valdman (7) – EDIT: po odmítnutí J. Valdmana jen 6 hráčů; 

B – Vojtěch Jančík, Eliška Janoušková, Jiří Ježek, Jan Křivka, Lukáš Křivka, Michal Macho, Anežka 

Nová, Viktoriia Strazhnyk, Barbora Tykalová, Ema Urválková, Tadeáš Velkoborský, Michal 

Vokoun a Tomáš Zelenka (13) – EDIT: po odmítnutí A. Nové a T. Velkoborského jen 11 hráčů; 

C – Antonín Bejvl, Josef Buvalič, Filip Kodýdek, Václav Kovář, Yevhen Strazhnyk, Petr Střihavka, 

Jan Tomeš (7); 

D – Matyáš Gallik, Vítězslav Jenč, Dominik Kříž, Alex Oliberius, Andy Oliberius, Adam Páník, Eva 

Tykalová a David Šott (8). 

Hráči, resp. jejich zákonní zástupci, budou osloveni, zda se zařazením souhlasí, a tak ještě může 

dojít k dílčím úpravám, případně přesunům, v extrémnějším případě i sjednocení skupin. 

Nadále platí pravidlo, že bude vybírán poplatek (cca 400 Kč) na hráče, který se nezúčastnil MČR 

do šestnácti let. Pravidlo pro omluvy a vyřazení pro následující rok zůstávají v platnosti. 

Další drobné změny (například počet odtrénovaných hodin na VS se zvyšuje z devíti na deset) 

budou následně zapracovány koordinátorem projektu Václavem Hrdličkou do samotného 

Projektu KTCM 2025, který v nejbližší době vypracuje. 

Je třeba doplatit všechny faktury a dokončit projekty k dotacím, zodpovídá Martin Štaif.  

Schůze ukončena po cca osmdesáti minutách s přáním hezkého nového roku 2025. 

 

 



Výsledky hlasování 

1. KM ŠSPK schvaluje změnu v dokumentu Pravidla pro soutěže řízené KM ŠSPK na sezonu 

24/25, a to úpravou (viz níže) v nastavení pomocných hodnocení ve Swiss-Manageru. 

 
nová pomocná hodnocení pro turnaj hraný švýcarským systémem 

 
nová pomocná hodnocení pro turnaj hraný systémem každý s každým 

 souhlasím: 8 nesouhlasím: 0 zdržel se: 0. 

Usnesení bylo přijato. 

 

2. KM ŠSPK schvaluje návrh rozpočtu KM ŠSPK na rok 2025 pro předložení konferenci 

ŠSPK. 

 souhlasím: 8 nesouhlasím: 0 zdržel se: 0. 

Usnesení bylo přijato. 

 

3. KM ŠSPK schvaluje Listinu talentů pro rok 2024, a to včetně úpravy kritérií (viz výše v 

zápise). 

 souhlasím: 7 nesouhlasím: 0 zdržuji se: 1. 

Usnesení bylo přijato. 

 

4. KM ŠSPK vybírá následující variantu odměn pro hráče zařazené v Listině talentů: 

a) Systém dle počtu odehraných Velkých cen (detailněji popsán výše v zápise). 

b) Stávající systém, tj. 500 Kč / osoba. 

 varianta a): 6 varianta b): 2. 

Byla vybrána varianta a). 

 

5. KM ŠSPK schvaluje návrh rozdělení hráčů do skupin KTCM na rok 2025 (tento návrh 

bude předložen hráčům a jejich rodičům k odsouhlasení). 

 souhlasím: 8 nesouhlasím: 0 zdržuji se: 0. 

Usnesení bylo přijato. 



 

6. KM ŠSPK schvaluje Zprávu o činnosti za rok 2024. 

 souhlasím: 8 nesouhlasím: 0 zdržuji se: 0. 

Usnesení bylo přijato. 

zapsal: Martin Kopřiva 

ověřil: Daniel Nový 


